
Zápis ze řádného zasedání Akademického senátu FSE UJEP 
ze dne 29.04.2009 

 
 
Prezenční listina:  11 senátorů  

PhDr. Petr Balek (příchod v průběhu zasedání AS FSE UJEP), 
Michaela Benešová, Daniela Cibulková, Adéla Holasová,  
Ing. Oldřich Jetmar, Ing. Petr Kačírek, Zuzana Klicnarová,  
RNDr. Jaroslav Koutský, Mgr. Ondřej Moc, Ph.D,  
Mgr. Kateřina Smejkalová, Bc. Martin Volf 
 

Omluven: Vojtěch Bok 

 
Vedení fakulty: doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, 

Ing. Pavel Pešek, CSc., Ing. Jiří Uhman, Ing. Dagmar Kubišová 

 

Hosté: studenti a studentky FSE UJEP (Majorová, Kotenová, Mareš, Pelcová) 

  
Dále jsou všechna jména přítomných uvedena bez titulů.  

 
 
Program řádného zasedání: 
 
1) a – uvítání členů AS FSE UJEP a zástupců vedení FSE UJEP 
 b – schválení programu jednání AS FSE UJEP 
 
2) Výroční zpráva o hospodaření FSE UJEP za rok 2008 
 
3) Návrh rozpočtu FSE UJEP pro rok 2009 
 
4) Výroční zpráva o činnosti FSE UJEP za rok 2008 
 
5) Tvorba nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FSE UJEP 
 
6) Různé 
 
Ad 1a. Předseda senátu O. Moc přivítal všechny přítomné členy AS FSE UJEP a zástupce 
vedení FSE UJEP na řádném dubnovém zasedání Akademického senátu FSE UJEP. 
Konstatoval, že senát je usnášeníschopný podle prezenční listiny členů senátu, který se sešel 
na svém třetím řádném zasedání v počtu 11 členů. Připomněl, že v měsíci březnu Akademický 
senát nezasedal, jelikož na programu nebyly žádné body k projednání. Všechny potřebné 
dokumenty vztahující se ke stávajícímu zasedání pak členové senátu obdrželi e-mailem 
s dostatečným předstihem před zasedáním. 
 
Ad 1b.  Schválení programu zasedání členy senátu 
 
Program řádného zasedání byl schválen přítomnými členy senátu bez připomínek (10 x PRO). 



 
Ad 2. Výroční zpráva o hospodaření FSE UJEP za rok 2008 
 
 Úvodního slova se ujala tajemnice FSE UJEP D. Kubišová, která rámcově 
okomentovala hospodaření fakulty v loňském roce. Jelikož všichni členové senátu obdrželi 
tento dokument předem, přistoupilo se rovnou k případným dotazům. Zároveň ještě nabídla 
tajemnice FSE UJEP členům senátu, aby delegovali ze svých řad případné zájemce a vytvořili 
ekonomickou komisi, která by s tajemnicí hospodaření FSE UJEP mohla před jednotlivými 
zasedáními konzultovat. Vyjádření členů senátu k tomuto návrhu pak bylo přesunuto do bodu 
různé. 
 
 K předložené zprávě nebyly ze strany členů senátu vzneseny žádné připomínky, proto 
se přistoupilo rovnou k hlasování o tomto dokumentu: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. d) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh dokumentu Výroční zpráva o hospodaření FSE UJEP za rok 2008.“ 
 
Hlasování: 10 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
Ad 3. Návrh rozpočtu FSE UJEP pro rok 2009 
 
 Předseda senátu O. Moc udělil úvodní slovo opět tajemnici FSE UJEP, která návrh 
rozdělení rozpočtu pro letošní rok představila. Připomněla, že v případě podnětů ze strany 
členů senátu je možné zapracovat i návrhy členů senátu na případné investiční akce 
v letošním roce z fondu FRIM (fond reprodukce investičního majetku). Následovaly dotazy 
členů senátu. 
 
 Senátor J. Koutský vznesl dotaz, s čím souvisí plánované cca třetinové zvýšení 
nákladů na prezentaci FSE UJEP. Tajemnice FSE UJEP D. Kubišová potvrdila jeho 
domněnku, že zvýšené náklady souvisí především se zaváděním „jednotného vizuálního 
stylu“ na FSE UJEP, který naše fakulta podle směrnic rektorátu letos zavádí. 
 
 Senátor M. Volf se dále zeptal, zda je vedení FSE UJEP spokojeno se stávajícím 
systémem přerozdělování rozpočtu na UJEP a zda je bezproblémové téměř 10% snížení výše 
přiděleného rozpočtu pro letošní rok. Děkan FSE UJEP Z. Štěpánek vyjádřil v odpovědi na 
první část dotazu prozatímní spokojenost se zavedeným systémem přerozdělování rozpočtu na 
UJEP a dodal, že do budoucna bude nejvíce záležet na případných legislativních změnách a 
kritériích, zda bude tento systém i nadále akceptovatelný. Tajemnice FSE UJEP pak 
odpověděla, že procentní úbytek výše přiděleného rozpočtu je dán mírným úbytkem počtu 
studentů a podílením se na financování přípravy projektů do strukturálních fondů EU. 
 
 Po ukončení diskuse se přistoupilo k hlasování: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. c) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh rozpočtu FSE UJEP pro rok 2009.“ 
 
Hlasování: 10 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 



Ad 4. Výroční zpráva o činnosti FSE UJEP za rok 2008 
 
 Úvodní slovo bylo přiděleno proděkanovi pro rozvoj a informatizaci P. Peškovi, který 
byl pověřen vypracováním této zprávy. Ten uvedl členům senátu výčet změn v tomto 
dokumentu oproti předchozímu roku a představil dokument jako celek. 
 
 Dalšího slova se ujal předseda senátu O. Moc, který uvedl, že již před zasedáním 
vypracoval seznam svých připomínek a návrhů k doplnění a předal ho právě proděkanovi P. 
Peškovi. Ten ujistil členy senátu, že všechny tyto připomínky a návrhy byly do návrhu 
dokumentu již zapracovány a nejsou-li žádné další, je nyní předložený návrh plně aktuální. 
 
 Z ostatních členů senátu nikdo další dotazy nevznesl a přistoupilo se tedy k hlasování: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. d) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh dokumentu Výroční zpráva o činnosti FSE UJEP za rok 2008.“ 
 
Hlasování: 10 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
 
Ad 5. Tvorba nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FSE UJEP 
 
 Předseda senátu O. Moc vyjádřil nutnou potřebu vytvoření nového návrhu Volebního 
a jednacího řádu Akademického senátu FSE UJEP, jelikož poslední návrh předložený na 
lednovém zasedání byl členy senátu zamítnut. Informoval členy senátu o dohodě s děkanem 
FSE UJEP, že senát má připravit akceptovatelnou verzi návrhu tohoto dokumentu, kterou 
děkan FSE UJEP předloží členům senátu, pokud s ní bude souhlasit. Vyzval proto zájemce 
z řad členů senátu, aby se přihlásili do komise, která takový návrh připraví do dalšího 
zasedání AS FSE UJEP. 
 
 Do této komise se následně také sám předseda senátu O. Moc přihlásil, následoval ho 
také senátor P. Kačírek a senátor M. Volf. 
 
 Utvořenou komisi v tomto složení vzali ostatní členové senátu na vědomí a jelikož 
k tomuto bodu nebyly vzneseny žádné jiné připomínky či podněty, nemuselo se o schválení 
této komise oficiálně hlasovat. Členové této komise se mezi sebou po ukončení zasedání 
domluvili na dalším postupu. 
 
 
Ad 6. Různé 
 
a) Studenti a studentky FSE UJEP, kteří byli přítomni na zasedání AS FSE UJEP, 
požádali předsedu senátu o slovo. To jim bylo posléze uděleno. Členům senátu a přítomným 
členům vedení FSE UJEP byla představena a předložena PETICE STUDENTŮ, která čítala 
přes 100 podpisů a požadovala zdůvodnění a případnou úpravu termínu odevzdání 
závěrečných bakalářských a diplomových prací v časovém harmonogramu pro akademický 
rok 2009/2010. Termín odevzdání těchto prací byl pro následující akademický rok přesunut 
z poloviny měsíce dubna téměř o dva měsíce dříve do měsíce února. Studenti FSE UJEP tento 
krok považují ze strany vedení FSE UJEP za velice nešťastný a vůči nim diskriminační oproti 
předchozím ročníkům. 



 Jelikož nikdo z přítomných členů vedení FSE UJEP neznal přesný důvod, proč se 
k tomuto posunu termínu pro následující akademický rok přistoupilo, slíbil proděkan pro 
studium J. Holas zjištění těchto okolností a následnou oficiální odpověď studentům na webu 
FSE UJEP s patřičným odůvodněním do 07.05.2009. Petici si od studentů osobně převzal. 
 
b) Na výzvu tajemnice FSE UJEP D. Kubišové, aby senát ustanovil v případě zájmu 
ekonomickou komisi, která by s ní mohla konzultovat hospodaření FSE UJEP, se nikdo ze 
senátorů či senátorek do této komise nepřihlásil. Proto předseda senátu O. Moc vyzval 
všechny členy senátu, aby si do příštího zasedání svoji účast v této komisi rozmysleli a 
definitivně se k ní vyjádřili. Členové senátu toto vzali na vědomí. 
 
c) Senátor M. Volf se zeptal děkana FSE UJEP, jak je to s registračním poplatkem 
v knihovně FSE UJEP ve výši 50,- Kč. Někteří studenti z jiných fakult si totiž na tento 
poplatek stěžovali a v rámci platby za „univerzitní kartu“ považují tento poplatek za 
diskriminační (např. kvůli jediné výpůjčce). Děkan FSE UJEP Z. Štěpánek potvrdil, že tento 
poplatek byl již zrušen a nebude nadále od studentů UJEP vyžadován. Ostatní poplatky 
(zejména pak sankční) zůstávají samozřejmě v platnosti. 
 
d) Senátor M. Volf se dále zeptal vedení FSE UJEP, jaký má postoj k připravovanému 
návrhu celouniverzitního Studijního a zkušebního řádu UJEP a zda by si v případě jeho 
schválení ponechalo svůj stávající SZŘ FSE UJEP. Děkan FSE UJEP Z. Štěpánek uvedl, že 
záleží především na rozsahu, obsahu a detailnosti nového řádu. Pokud by plně pokryl všechny 
důležité aspekty, které se ke studiu na FSE UJEP vztahují, podporuje přijetí celouniverzitního 
řádu. Tuto myšlenku podpořil i proděkan pro studium J. Holas, ale zdůraznil, že je potřeba 
počkat, zda připravovaný návrh obsáhne všechny požadavky fakult na UJEP a zda bude 
dostatečně konkrétní. 
 
e) Vedení FSE UJEP apeluje na všechny studenty a studentky FSE UJEP, aby více 
využívali nabízených možností studijních pobytů v rámci programu ERASMUS!!! Již 
nyní nejsou nabízené pobyty u studentů plně reflektovány a některá místa zůstávají 
neobsazená. Pokud by někdo ze studentů chtěl vyjádřit svůj názor na danou problematiku, 
vedení FSE UJEP to velice uvítá. Nabízí se využití schránky AS FSE UJEP nebo přímo 
děkanátu, které jsou umístěné v budově FSE UJEP, nebo přímo osobního kontaktu. Další 
bilaterální smlouvy jsou v jednání a bylo by zbytečné je sjednávat, pokud by o program 
ERASMUS nebyl mezi studenty dostatečný zájem. Vedení FSE UJEP také ubezpečuje 
studenty, že při případném prodloužení studia nad rámec standardní doby studia kvůli 
pobytu v rámci programu ERASMUS jsou poplatky s tím spojené studentům 
promíjeny.  
 
 
 
Závěr zasedání:  
 

Předseda senátu následně poděkoval všem přítomným za jejich účast a za zdárný 
průběh řádného zasedání, které bylo posléze ukončeno. 
 
 
Plánovaný termín dalšího řádného zasedání AS FSE UJEP bude teprve stanoven podle 
nutnosti sejít se v měsíci květnu či až v červnu 2009. 
 



Program včetně pozvánky na toto zasedání bude včas rozeslán na e-maily členů senátu, které 
uvedli ve svých kontaktech. Stejně tak budou informováni o případném svolání mimořádného 
zasedání v dřívějším termínu, bude-li to třeba. Stejným způsobem bude informováno i vedení 
FSE UJEP. 
 
 
Zapsal: Bc. Martin Volf (místopředseda AS FSE UJEP) 
 
 

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. 
předseda AS FSE UJEP 

 
Na vědomí: doc. Ing. Iva Ritschelová, CSc., doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Ing. Pavel 
Pešek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, RNDr. Karel Hrach, Ph.D., Ing. Jiří Uhman, Ing. Dagmar 
Kubišová, Alena Trefilová 
 


